

Kokousmuistio, kokous 8:

Aika: 18.11.2025 klo 8–10

Paikka: Teams

Paikalla: Bäck Saara (pj), Haapamäki Jaakko (siht.), Tamminen Perttu, Lehtinen Heikki, Blankett Penina, Korpinen Samuli, Viitasalo Markku, Asmala Eero, Kuningas Sanna, Toivola Mikko, Roininen Jussi-Tapio, Bonde Anna, Westerborn Mats, Saikkonen Liisa, Hoikkala Laura

Poissa: Godenhielm Mats, Bäck Anette, Piironen Tiina, Riihimäki Anu, Kaskela Anu, Fontell-Seppelin Laura, Ekeborn Jan

1. Kokouksen avaus 08:03

2. Komission kuulumiset Dublinista, (Saara ja Heikki, Samuli)

- reference portalissa vierailua suositellaan:
<https://biodiversity.europa.eu/europes-biodiversity/nature-restoration/reference-portal-for-nature-restoration-regulation>
- meriaiheinen yhteiskokous Ruotsin ja Viron kanssa ennen vuoden loppua
- komissio kannusti suunnittelemaan toimenpiteet, vaikka emme tietäisikään kaikkea ympäristön tilasta tai esiintymislaajuudesta

3. Lähetekeskustelu VHS/MHS toimenpiteiden linkittyminen (Samuli)

- VHSMHS TPO:
 - VHS: valuma-alueen toimenpiteet (metsätalous, maatalous, yhdyskunnat, teollisuus, kunnostaminen, alueiden käyttö)
 - MHS: toimenpiteet merellä ja rannikolla: kunnostaminen, luonnonsuojelu, merialuesuunnittelu, merenkulku
 - Toimialaryhmät tulevat nyt julkaisemaan omat ehdotuksensa konkreettisista toimenpiteistä marraskuun loppuun mennessä. Ohjauskeinoja mietitään vielä ensi talvena.
 - TPOissa on vaatimus, että kussakin toimenpiteessä merkitään, että tukeeko se ennallistamista
- Miten nämä toimenpiteet liittyvät NRR-habitaatteihin? TPO-toimialaryhmissä ei välttämättä kaikissa ole osaamista mereisten luontotyyppien toimenpiteistä.
- Kysymykset tälle ryhmälle:
 - miten meidän kannattaisi lähestyä tätä mahdollista tietopuutetta?
 - onko ehdotuksissa puutteita, joita pitäisi ehdottaa?
- Ryhmä tarkastelee toimenpiteet joulukuussa erillisen kyselyn kautta
 - arvio VHSMHS-toimenpiteiden kytkeytymisestä NRR-luontotyyppeihin.
 - ehdotuksia sopiviksi ohjauskeinoiksi, joita ei siis vielä ole ehdotettu VHSMHS-toimialaryhmissä. Meidän ehdotuksemme siis tukisi hyvin sitä työtä.
 - Kolmanneksi, jos jotain suoriakin meritoimenpiteitä puuttuu, niin niitäkin voisi sitten ehdotella.

4. Työryhmämme työn esittely 4.12. projektiryhmässä.
 - esitelmä teemaryhmälle kommenteille
5. Sidosryhmätyön jatkaminen ja kevään webinaari/ joku muu tilaisuus.
6. Muut asiat
7. Kokous päättyi 09:55